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RG.0002.7.4.2019    Protokół  
z VII sesji Rady Gminy Pawłowice 

z dnia 23 kwietnia 2019 r. 

Ad. 1 
VII sesja odbyła się zwyczajowo w sali narad w Urzędzie Gminy Pawłowice, obrady 
rozpoczęto o godz. 15.00. Na początku Przewodniczący poinformował, że sesja Rady 
Gminy Pawłowice jest transmitowana oraz nagrywana. Administratorem danych 
osobowych utrwalanych na nagraniach jest Wójt Gminy Pawłowice. 
Dane osobowe przetwarzane są w celu transmisji i utrwalania za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk sesji na podstawie art. 20 ustęp 1 b  ustawy o samorządzie 
gminnym oraz art. 18 ustęp 3 ustawy o dostępie do informacji publicznej.  Dodał, 
że więcej informacji na temat zasad przetwarzania danych osobowych  można znaleźć 
na stronie BIP Gminy Pawłowice. 
Następnie przywitał zebranych radnych, Wójta i jego Zastępcę, kierowników referatów 
i jednostek organizacyjnych, sołtysów, mieszkańców, po czym zwrócił się do radnych 
o potwierdzenie na tabletach swojej obecności – obecnych było 15 radnych. Lista
obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu, lista gości stanowi zał. nr 2 
do protokołu. 

Ad. 2 
Następnie Przewodniczący obrad przedstawił porządek, jaki radni otrzymali wraz 
z zawiadomieniem o sesji oraz jaki był podany do publicznej wiadomości j.n. 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z VI sesji  Rady Gminy Pawłowice z 26 marca 2019 r.
4. Przedstawienie wykazu pism, jakie wpłynęły do Rady Gminy w okresie

międzysesyjnym.
5. Informacja o działalności Urzędu Gminy i jednostek organizacyjnych w okresie

międzysesyjnym.
6. Informacja o pracach komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/12/2018 Rady Gminy

Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2019.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy

Pawłowice na lata 2019-2023.
9. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych
do rejestru zabytków położonych w Gminie Pawłowice.

10. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany w uchwale Nr II/13/2010 z dnia
14 grudnia 2010 r. w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu kosztów podróży.

11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej p.n. „Program
profilaktyki i wczesnego wykrywania boreliozy wśród mieszkańców Gminy
Pawłowice na lata 2019 – 2022”.

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla terenu części sołectwa Warszowice w Gminie
Pawłowice.

13. Projekt uchwały w sprawie wyłączenia z granic Katowickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej,
Podstrefy Jastrzębsko – Żorskiej terenów zlokalizowanych w sołectwie Pawłowice w Gminie
Pawłowice.

14. Informacje Wójta i Przewodniczącego Rady.
15. Zakończenie obrad

Radny Tomasz Żuchowski złożył wniosek o przeniesienie punktu 13. dot. projektu uchwały
w sprawie wyłączenia z granic Katowickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, Podstrefy Jastrzębsko – 
Żorskiej terenów zlokalizowanych w sołectwie Pawłowice w Gminie Pawłowice pod obrady Komisji 
Rady w maju, by mogli wypowiedzieć się w tej sprawie mieszkańcy. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie złożony wniosek: za wnioskiem głosowało                      
7 radnych, przeciw wnioskowi głosowało 8 radnych, w związku z takim wynikiem 
głosowania wniosek upadł.  Wynik głosowania na tabletach stanowi zał. nr 3                          
do protokołu.  
 
Ad. 3 
Protokół z VI sesji, która odbyła się w dniu 26 marca 2019 r. został przesłany radnym                
na tablety, był wyłożony do wglądu w biurze Rady i na sali obrad przed sesją. 
Nikt z radnych nie wniósł uwag ani poprawek do protokołu 
Protokół z VI sesji został  przyjęty przez radnych jednogłośnie - 15 głosami za. Wynik 
głosowania stanowi zał. nr 4 do protokołu.  
 
Ad. 4 
Wiceprzewodnicząca Rady Irena Grabowska przedstawiła wykaz pism, jakie wpłynęły  
do Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  
Wykaz stanowi zał. nr 5 do protokołu.  
 
 
Ad. 5 
Następnie Wójt Franciszek Dziendziel poinformował o wydarzeniach jakie miały miejsce 
w okresie międzysesyjnym oraz o pracach realizowanych w Urzędzie Gminy. Odczytał 
sprawozdania międzysesyjne Referatów:  

• Księgowości i Budżetu,  
• Podatków i Opłat,  
• Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
• Inwestycji 
• Gospodarki Przestrzennej, Geodezji i Mienia,  
• Infrastruktury Komunalnej,  
• Komisariatu Policji  

Zastępca Wójta Gminy Joanna Śmieja odczytała sprawozdania międzysesyjne referatów:  

• Organizacyjnego,  
• Informatyki,  
• Spraw Obywatelskich,  
• Promocji i Integracji Europejskiej. 

Następnie sprawozdania międzysesyjne odczytali dyrektorzy jednostek:  

• Gminny Zakład Wodociągów i Kanalizacji, 
• Gminny Zespół Komunalny, 
• Gminny Zespół Oświaty, 
• Gminny Ośrodek Sportu, 
• Ośrodek Pomocy Społecznej, 
• Gminna Biblioteka Publiczna 
• Gminny Ośrodek Kultury. 

Sprawozdania międzysesyjne stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 6 
W tym punkcie Przewodniczący Komisji : 
- Gospodarki Mienia Komunalnego - Kamil Wawrzyczek 
- Działalności Społecznej - Zbigniew Dusza 
przedstawiali tematykę posiedzeń odbytych w okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i petycji H. Opacki poinformował, że Komisja                  
w okresie międzysesyjnym nie odbyła żadnego posiedzenia. 
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Ad. 7 
Skarbnik Gminy Agnieszka Kempny przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian                       
w budżecie gminy na 2019 r.  informując o  proponowanych zmianach: 
1. Zwiększenie dochodów i wydatków: 
- dochody z tytułu opłat za usuwanie drzew i krzewów na podstawie wydanych decyzji  
kwota – 400.000,00 zł.  z przeznaczeniem na: 
a) zadania wynikające z ustawy prawo ochrony środowiska – budowa kanalizacji 
sanitarnej na obszarze nieobjętym systemem kanalizacji w sołectwach Pielgrzymowice, 
Pniówek  Warszowice - realizowane przez GZWiK, 
2. Zwiększenie wydatków bieżących i inwestycyjnych: 
Wydatki bieżące: 
 a) Środki na remont Urzędu Gminy  kwota – 45.000,00    
 b) Plan zagospodarowania Przestrzennego dla części sołectwa Warszowice 2019-2021 
kwota 150.000,00 w latach 2020-2021 
Wydatki inwestycyjne:   
c) przebudowa PP Nr 1 Pawłowice - kwota - 2.300.000,00 zł.  
d) - termomodernizacja z częściową przebudową SP nr 2 i PP MO w Pawłowicach wraz z 
obiektami sportowymi  kwota – 450.000,00 zł.   
Nowe zadania: 
e) przebudowa ul. Pieczarkowej oraz budowa drogi równoległej do ul. Polnej Pawłowice 
2019-2022 w roku 2019 –  kwota 80.000,00 zł.   
f) budowa oświetlenia ulicznego Warszowice ul. Strażacka kwota – 8.000,00 zł.   
g) budowa oświetlenia ulicznego Pawłowice ul. Myśliwska  kwota – 9.000,00 zł.   
h) budowa oświetlenia ulicznego Golasowice skrzyżowanie ul. Zawadzkiego -  
Kraszewskiego  kwota – 9.000,00 zł.  
i) wpłata gmin do Związku MZK z  przeznaczeniem na dokapitalizowanie spółki PKM 
Jastrzębie-Zdrój kwota - 134.000,00 zł.  
3. Zwiększa się przychody z tytułu nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych o kwotę  
razem 3.035.000,00 zł. (zadania z pkt 2) 
4. WPF w przedsięwzięciu: Całoroczne utrzymanie i konserwacja terenów zielonych 
i rekreacyjnych na terenie Gminy Pawłowice  zmienia się okres realizacji tego zadania  
było do roku 2020 zmienia się do roku 2022   
Nikt nie wniósł uwag ani pytań do przedstawionego projektu uchwały. 
Po przedstawieniu proponowanych zmian Przewodniczący Komisji Gospodarki i Mienia 
Komunalnego Kamil Wawrzyczek przedstawił opinie Komisji w prawie projektu uchwały:   
- Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego – 9 głosami zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie, 
- Komisja Działalności Społecznej – 6 głosami za zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie.  
Uchwała nr VII/51/2019 w sprawie zmiany uchwały Nr III/12/2018 Rady 
Gminy Pawłowice w sprawie uchwalenia budżetu gminy Pawłowice na rok 2019 
została przyjęta jednogłośnie 15 głosami za i stanowi zał. nr 7 do protokołu.  
Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 8 do protokołu.  
 
Ad. 8  
Następnie Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej na lata 2019 – 2023 informując, że proponuje się zmienić 
Wieloletnią Prognozę Finansową w celu zaktualizowania danych w zakresie przedsięwzięć 
wieloletnich oraz wielkości zawartych w załączniku nr 1 do Uchwały, gdzie: 
-  wprowadza się wartości liczbowe wynikające z wyżej podjętej uchwały w sprawie zmian 
w budżecie  
- zwiększa się o 3 035 000,00 zł kwotę przychodów z tytułu nadwyżki budżetowej z lat 
ubiegłych 
Zwiększone wydatki bieżące w roku 2019 w stosunku do roku 2020 wynikają                             
z zaplanowanych wydatków przeznaczonych na: 
- wydatki statutowe jednostek  budżetowych (jednostek oświatowych, OPS), 
- dotacje do instytucji kultury i zakładu budżetowego ( GOS), 
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- przeprowadzenie  jednorazowych remontów obiektów komunalnych, 
- dotacje na prace konserwatorskie i restauratorskie obiektów zabytkowych. 
W roku 2019 zaplanowano w budżecie przychody z tytułu nadwyżki budżetowej z lat 
ubiegłych i wolnych środków  w kwocie 9 018 462,40 zł. z czego tylko 1 000 000,00 zł 
przeznaczono na spłatę rat pożyczki. 
W załączniku nr 2  „Wykaz przedsięwzięć do WPF” zmienia się poz.1.3 w wydatkach 
bieżących, gdzie: zadanie – „Całoroczne utrzymanie i konserwacja terenów 
zielonych i rekreacyjnych na terenie Gminy Pawłowice” – zwiększa się łączne 
nakłady finansowe o kwotę 828 000,00 zł., limit wydatków  w roku 2021 o kwotę 
580 000,00 zł., limit wydatków  w roku 2022 o kwotę 600 000,00 zł oraz limit 
zobowiązań o kwotę 1 180 000,00 zł. Zmienia się okres realizacji zadania na lata 2018 – 
2022. 
zadanie – „Opracowanie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 
w Gminie Pawłowice”- zwiększa się łączne nakłady finansowe  o kwotę 150 000,00 zł., 
limit wydatków w roku 2020 o kwotę 50 000,00 zł, limit wydatków w roku 2021 o kwotę 
100 000,00 zł oraz limit zobowiązań o kwotę 150 000,00 zł. Zmienia się okres realizacji 
zadania na lata 2019-2021. 
- w wydatkach majątkowych: 
zadanie – „Budowa kanalizacji sanitarnej na obszarze nie objętym systemem 
kanalizacyjnym w sołectwach Pielgrzymowice, Pniówek, Warszowice ” – 
zwiększa się łączne nakłady finansowe o kwotę 275 946,00 zł.,, limit zobowiązań oraz 
limit wydatków w roku 2019 o kwotę 400 000,00 zł,   
zadanie – „Termomodernizacja z częściową przebudową SP Nr 2 i PP MO  
w Pawłowicach/wraz z obiektami sportowymi/ ” – zmniejsza się łączne nakłady 
finansowe i limit zobowiązań  o kwotę 450 000,00 zł., zwiększa się limit wydatków w roku 
2019  o kwotę 450 000,00 zł, zmniejsza  się limit wydatków w roku 2020 o kwotę 
900 000,00 zł. Zmienia się okres realizacji zadania  na lata 2015-2019. 
zadanie – „Rozbudowa przedszkola publicznego w Warszowicach i przebudowa 
przedszkola publicznego nr 1 w Pawłowicach ” – zwiększa się łączne nakłady 
finansowe, limit zobowiązań oraz limit wydatków w roku 2019 o kwotę 2 300 000,00 zł,   
zadanie – „Przebudowa ul. Pieczarkowej oraz budowa drogi gminnej równoległej 
do ul. Polnej  w Pawłowicach  ” – wprowadza się nowe zadanie  oraz określa się 
limity: łączne nakłady finansowe oraz limit zobowiązań na kwotę 3 630 000,00 zł, limit 
wydatków  w roku 2019 na kwotę 80 000,00zł., limit wydatków  w roku 2020 na kwotę 
150 000,00zł., limit wydatków  w roku 2022 na kwotę 2 600 000,00zł. oraz limit 
wydatków  w roku 2023 na kwotę 800 000,00zł., 
zadanie – „Budowa oświetlenia ulicznego przy ul. Strażackiej  w Warszowicach ” 
– wprowadza się nowe zadanie  oraz określa się limity: łączne nakłady finansowe oraz 
limit zobowiązań na kwotę 48 000 zł, limit wydatków  w roku 2019 na kwotę 8 000,00 
zł., limit wydatków  w roku 2020 na kwotę 40 000,00 zł.,  
zadanie – „Budowa oświetlenia ulicznego przy ul. Myśliwskiej  w Pawłowicach ” 
– wprowadza się nowe zadanie  oraz określa się limity: łączne nakłady finansowe oraz 
limit zobowiązań na kwotę 39 000 zł, limit wydatków  w roku 2019 na kwotę 9 000,00zł., 
limit wydatków  w roku 2020 na kwotę 30 000,00 zł., 
zadanie – „Budowa oświetlenia ulicznego przy ul. Zawadzkiego, Kraszewskiego                                      
i DW 938 w Golasowicach ” – wprowadza się nowe zadanie  oraz określa się limity: 
łączne nakłady finansowe oraz limit zobowiązań na kwotę 39 000 zł, limit wydatków  
w roku 2019 na kwotę 9 000,00 zł., limit wydatków  w roku 2020 na kwotę 30 000,00 zł. 
Nie wniesiono żadnych pytań ani uwag do przedstawionych zmian w WPF. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego Kamil Wawrzyczek przedstawił 
opinie Komisji w prawie projektu uchwały:   
- Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego – 9 głosami zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie, 
- Komisja Działalności Społecznej – 6 głosami za zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie.  
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Uchwała Nr VII/52/2019 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Pawłowice na lata 2019 – 2023 została przyjęta jednogłośnie 15 głosami za i 
stanowi zał. nr 9 do protokołu.  
Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

 

Ad.9 
Kierownik Ref. Organizacyjnego Adam Sojka przypomniał, że w  dniu 26.02.2019 przyjęto uchwałę 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych w Gminie Pawłowice, która 
weszła w życie w dniu 23 marca 2019 roku.  W wyznaczonym terminie zostały złożone dwa wnioski: 
- wniosek złożony przez Rzymskokatolicką Parafię pod wezwaniem św. Katarzyny  
w Pielgrzymowicach, na prace konserwatorskie i restauratorskie polichromii stropu fasety nawy 
kościoła parafialnego pod wezwaniem św. Katarzyny w Pielgrzymowicach - etap I, 
- wniosek złożony przez Rzymskokatolicką Parafię pod wezwaniem św. Michała Archanioła 
w Krzyżowicach na wymianę pokrycia dachu na budynku plebanii przy kościele pod wezwaniem                 
św. Michała Archanioła w Krzyżowicach. 
Złożone wnioski podlegały weryfikacji formalnej, wstępnej kwalifikacji wydatków oraz ocenie pod 
kątem ich kompletności oraz spełnienia warunków określonych w uchwale Rady Gminy Pawłowice 
W wyniku oceny stwierdzono, że oba wnioski spełniają wymogi formalne. 
Oceny złożonych wniosków dokonała komisja oceniająca powołana przez Wójta Gminy Pawłowice 
Zarządzeniem z dnia 29 marca 2019 roku.  
Wnioski  
1. Wniosek złożony przez Rzymskokatolicką Parafię pod wezwaniem św. Katarzyny                                      
w Pielgrzymowicach, wnioskowana kwota dotacji 250.000,00 zł. Prace konserwatorskie odbywają się 
w drewnianym kościele parafialnym św. Katarzyny w Pielgrzymowicach pochodzącym z  XVII wieku. 
Kościół znajduje się na szlaku architektury drewnianej województwa śląskiego, który obejmuje 
zabytkowe obiekty o dużym znaczeniu historyczno - kulturalnym. Obecna polichromia wymaga 
przeprowadzenia koniecznych prac restauratorskich i konserwatorskich w celu zachowania elementów 
lokalnego dziedzictwa przyrodniczo- kulturowego oraz nie dopuszczenia do dalszych zniszczeń. 

 
2. Wniosku złożony przez Rzymskokatolicką Parafię pod wezwaniem św. Michała Archanioła                       
w Krzyżowicach, wnioskowana kwota dotacji 100.000,00 zł. 
Plebania przy kościele parafialnym w Krzyżowicach zgodnie z decyzją Prezydium Wojewódzkiej Rady 
Narodowej w sprawie wpisania dobra kultury do rejestru zabytków ma poważne znaczenie dla historii 
i charakterystyki regionu. W budynku plebanii znajdują się także obrazy i piece kaflowe z okresu                
XVII-XIX wieku, które mają także wartość historyczno- kulturową. Pokrycie dachu plebanii jest w złym 
stanie technicznym, widoczne są ślady korozji oraz łuszczenia powłoki malarskiej. Dach jest także 
nieszczelny co spowodowało zawilgocenie oraz degradację konstrukcji dachu. Prace są konieczne do 
przeprowadzenia aby nie dopuścić do dalszych zniszczeń i zachowania zabytku. 
Po szczegółowej analizie złożonych wniosków oraz biorąc pod uwagę wysokość środków, jakimi 
dysponuje Gmina Pawłowice na udzielenie dotacji (250.000,00 zł)  proponuje się dofinansowanie                 
w wysokości: 
1) 200.000,00 zł przyznać Rzymskokatolickiej Parafii pod wezwaniem św. Katarzyny 
w Pielgrzymowicach, 
2) 50.000,00 zł przyznać Rzymskokatolickiej Parafii pod wezwaniem św. Michała Archanioła w 
Krzyżowicach. 
Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag ani pytań.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego Kamil Wawrzyczek przedstawił 
opinie Komisji w prawie projektu uchwały:   
- Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego – 8 głosami za i 1 głosem przeciw 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, 
- Komisja Działalności Społecznej – 5 głosami za i 1 głosem przeciw zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Uchwała Nr VII/53/2019 w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków położonych w Gminie Pawłowice została przyjęta 
13 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących. Uchwała stanowi zał. nr 11 do protokołu.  
Wykaz głosowania imiennego radnych stanowi zał. nr 12 do protokołu. 
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Ad. 10  
Zastępca Wójta Joanna Śmieja poinformowała, że sołtysi gminy Pawłowice  zwrócili się 
pismem z dnia 4 marca 2019 r. do Przewodniczącego Rady Gminy Pawłowice                           
o podniesienie kwoty diety przysługującej sołtysom.  Temat był omówiony na posiedzeniu 
Komisji w dniu 9 kwietnia 2019 r., gdzie zaproponowano przeliczenie ewentualnego 
wzrostu kwoty diety i skutków finansowych z tego tytułu.  Obecnie sołtysi otrzymują 
dietę w wys. 25 % maksymalnej diety radnego, co stanowi kwotę 503 zł. Następnie 
podała wyliczenia wzrostu wydatków w przypadku podniesienia diety o 80 zł. i o 100 zł. 
miesięcznie. W projekcie uchwały proponuje się wzrost diety o 100,00 zł, wówczas kwota 
stanowiłaby 30 % maksymalnej diety radnego tj. 603,93 zł. zł., w zaokrągleniu do 
pełnego złotego 604,00 zł. Dodała, że wzrost wydatku z budżetu  od maja do grudnia 
2019 r.  wyniósłby   6 464,00 zł., przy realizacji budżetu jak w I kwartale nie będzie 
zachodziła potrzeba zwiększania planu budżetu. Nikt nie zabrał głosu w otwartej dyskusji.  
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego Kamil Wawrzyczek przedstawił 
opinie Komisji w prawie projektu uchwały:   
- Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego – 6 głosami za, przy 3 głosach  
wstrzymujących zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, 
- Komisja Działalności Społecznej – 5 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym  
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
Uchwała nr VII/54/2019 w sprawie zmiany  w uchwale Nr II/13/2010 z dnia 
14 grudnia 2010 r. została podjęta 10 głosami za, przy 5 głosach wstrzymujących. 
Uchwała stanowi zał. nr 13 do protokołu.   
Wykaz głosowania imiennego radnych stanowi zał. nr 14 do protokołu.  
 
Ad. 11 
Kierownik Ref. Spraw Obywatelskich Małgorzata Sklanny poinformowała, że zgodnie                    
z ustawą z dnia 8 marca 1990 o samorządzie gminnym do zadań własnych  gminy należy 
zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty, a zadania te obejmują sprawy związane              
m. innymi z ochroną zdrowia. Aby temu sprostać gmina może na podstawie ustawy                      
o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanej ze środków publicznych opracowywać, 
wdrażać, realizować i finansować programy polityki zdrowotnej. Wychodząc naprzeciw 
potrzebom zdrowotnym naszym mieszkańcom opracowano program polityki zdrowotnej 
p.n. „Program profilaktyki i wczesnego wykrywania boreliozy wśród mieszkańców gminy 
Pawłowice na lata 2018 – 2022”.  Program uzyskał pozytywną opinię Prezesa Agencji 
Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji w Warszawie i może być realizowany przez 
gminę. Program będzie trwał od września 2019 r. do roku 2022.  
Przewodniczący Komisji Działalności Społecznej poinformował, że projekt uchwały uzyskał  

pozytywną opinię 6 głosami za.  

Uchwała Nr VII/55/2019  w sprawie przyjęcia program profilaktyki zdrowotnej                           
p.n. „Program profilaktyki i wczesnego wykrywania boreliozy wśród 
mieszkańców gminy Pawłowice na lata 2018 – 2022”  została przyjęta jednogłośnie 
15 głosami za.  Uchwała stanowi zał. nr 15  do protokołu, wykaz głosowania imiennego 
stanowi zał. nr 16 do protokołu.  
 
Ad. 12 
Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej, Geodezji i Mienia Tyberiusz Zawadzki 
przystępując do przedstawienia projektu uchwały w sprawie przystąpienia                     
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  dla terenu części 
sołectwa Warszowice poinformował, że w trzecim kwartale 2018 roku zgodnie 
z art. 32 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym przeprowadzono 
„Analizę zmian w zagospodarowaniu przestrzennym dla gminy Pawłowice”, która 
wskazała na konieczność zaktualizowania planów sporządzonych na podstawie 
nieaktualnej ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym z dnia 7 lipca 
1994 r. Wyjaśnił, że znaczne obszary terenu sołectwa Warszowice są objęte planami 
sporządzonymi  w oparciu o w/w nieaktualna ustawę oraz nieaktualne studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pawłowice. Są to 
przede wszystkim: Miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego uchwalone 
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uchwałami XX/204/2000 z dnia 19.06.2000 r. oraz XXIII/235/2000 z dnia 27.10.2000 r. 
Technika wykonania tych planów jest nieczytelna i niespójna z obowiązującym prawem.     
Z uwagi na konieczność uporządkowania gospodarki planistycznej (ograniczanie 
rozpraszania zabudowy, koncentrację zainwestowania, dostosowanie zagospodarowania 
i form obiektów do wymogów krajobrazu i otoczenia) oraz spełnienia warunków  
i wymogów wynikających z przepisów ustawy o planowaniu przestrzennym i innych ustaw 
aktualnie obowiązujących należy poszerzyć obszar opracowania również o tereny objęte 
uchwałami Rady Gminy Pawłowice Nr: XXIV/340/2005, XIV/179/2008, XIV/178/2008, 
VII/88/2011, VII/89/2011, XVII/198/2012, XII/93/2015, XII/94/2015.  
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego Kamil Wawrzyczek przedstawił 
opinie Komisji w prawie projektu uchwały:   
- Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego – 9 głosami za zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie, 
- Komisja Działalności Społecznej – 6 głosami za zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie.  
Uchwała Nr VII/56/2019 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  dla terenu części 
sołectwa Warszowice w gminie Pawłowice została przyjęta jednogłośnie 15 głosami 
za i stanowi zał. nr 17 do protokołu.   Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 18 
do protokołu.  

Ad. 13 
Ostatni projekt uchwały dotyczył projektu uchwały, złożonego w imieniu mieszkańców 
przez Panią lllllllllllllllllllllllllllll , a dotyczył wyłączenia z granic  Katowickiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej, Podstrefy Jastrzębsko – Żorskiej terenów zlokalizowanych w sołectwie 
Pawłowice w gminie Pawłowice. Przewodniczący Rady A. Szaweł przedstawił projekt 
uchwały, której kserokopia stanowi zał. nr  19 do protokołu, po czym przedstawił 
zebranym jak toczyły się działania w powyższej sprawie. Przedstawił daty i przedmiot 
pism, jakie były kierowane do Rady oraz działania, jakie były podejmowane przez 
Przewodniczącego Rady i Wójta w sprawie i tak: 
- w dniu 25 lutego 2019 r. wpłynęło pismo zawiadamiające o utworzeniu Komitetu 
Obywatelskiej Inicjatywy Uchwałodawczej w sprawie podjęcia czynności i przedłożenia 
Radzie Gminy Pawłowice projektów uchwał zmierzających do zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu strefy produkcyjnej w sołectwie Pawłowice 
w gminie Pawłowice oraz wyłączenia z granic Katowickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, 
Podstrefy Jastrzębsko – Żorskiej terenów o łącznej powierzchni 31,3969 ha 
zlokalizowanych w sołectwie Pawłowice w gminie Pawłowice; 
- w dniu 9 kwietnia 2019 r. złożono pismo z prośbą o podjęcie czynności i działań 
uchwałodawczych zmierzających do wyłączenia z Katowickiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej oraz odstąpienia z przeznaczenia pod zabudowę przemysłową terenów 
znajdujących się w gminie Pawłowice, sołectwo Pawłowice wskazanych w uchwale                   
nr XL/396/2018 z dnia 11 września 2018 r. w granicach określonych uchwałą                          
nr XXX/289/2017 z dnia 29 sierpnia 2017 r.  Do pisma dołączono uzasadnienie oraz listy 
poparcia 842 mieszkańców w sprawie wyłączenia z granic Katowickiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej, Podstrefy Jastrzębsko – Żorskiej terenów o łącznej powierzchni 31,3969 
ha zlokalizowanych w sołectwie Pawłowice w gminie Pawłowice.  
- kolejne pismo zostało złożone w dniu 15 kwietnia, jest to projekt uchwały                       
w sprawie  wyłączenia z granic KSSE, Podstrefy Jastrzębsko – Żorskiej   terenów 
zlokalizowanych w sołectwie Pawłowice w gminie Pawłowice. 
Temat był omawiany na komisjach RG dnia 16 kwietnia 2019, został wprowadzony  
do porządku w ramach wolnych głosów i wniosków, gdyż projekt uchwały Komitet złożył 
dopiero 15 kwietnia, czyli dzień przed  komisjami.  
Radni rozważali możliwość przeniesienia tematu na miesiąc maj. Propozycja został 
przedyskutowana. Radni w głosowaniu zdecydowali jednak o rozpatrzeniu projektu 
uchwały złożonego przez Komitet na najbliższej sesji tj. 23 kwietnia 2019 roku. 
Dalej Przewodniczący poinformował, że do gminy wpłynęły informacje mieszkańców                    
o wprowadzeniu ich w błąd, że na terenie Strefy będzie prowadzona działalność 
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zagrażająca zdrowiu i życiu, poprzez możliwe wybudowanie spalarni, składowiska                   
lub sortowni odpadów.  
W związku z tym, postanowił 17 kwietnia 2019 roku ponownie poinformować 
mieszkańców, którzy złożyli swe podpisy wyjaśniając im, iż na terenie KSSE nie może być 
prowadzona działalność związana z odpadami.  
Dodał, że Komitet wystosował pisma do Ministerstwa Rozwoju i Technologii                          
oraz do Prezesa Zarządu KSSE  S.A. z wnioskiem o wyrażenie zgody na wyłączenie                    
z granic KSSE terenu strefy produkcyjnej w Pawłowice. 
Kolejna informacja Przewodniczącego dotyczyła spotkania w dniu 17 kwietnia Wójta 
Gminy i Przewodniczącego Rady z Zastępcą Prezesa KSSE SA prof. dr hab. Barbarą 
Piontek.  Prezes KSSE odwiedziła tereny pomiędzy obwodnicą, ul. Nową  i ul. Mickiewicza, 
które od 2007 r. włączone są do KSSE.  
Dalej Przewodniczący mówił o Katowickiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej, powiedział, 
że Strefa ma duże doświadczenie w zagospodarowaniu terenów inwestycyjnych.                    
Jest liderem wśród polskich SSE, a proces pozyskiwania inwestorów nie jest 
przypadkowy.  Strefa inaczej zagospodarowuje tereny poprzemysłowe, a inaczej takie jak                                
w Pawłowicach, gdzie bliskość zabudowy mieszkaniowej ma duży wpływ na wybór 
odpowiednich inwestorów.  Inwestorzy muszą spełnić szereg warunków i respektować 
zapisy miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Strefa uwzględnia potrzeby 
mieszkańców i ma świadomość, że to jest ich dom i miejsce odpoczynku.  Strefa dobiera 
inwestorów w takli sposób, aby spełnili te oczekiwania i wpisali się w klimat konkretnego 
obszaru gminy i jej otoczenia. Inwestorzy, chcąc działać na terenach KSSE muszą 
wykazać się dbałością o środowisko, zaangażowanie w rozwój gmin, na których działają                     
i podnoszenia standardu życia ich mieszkańców, między innymi poprzez tworzenie 
specjalistycznych i wysoko płatnych miejsc pracy.  Strefa jest gwarantem, że inwestycje 
realizowane z nimi są bezpieczne dla środowiska, a poprzez wdrażane przez firmy 
innowacje są też przyjazne otoczeniu i zawsze dopasowane do planów zagospodarowania 
przestrzennego miast i gmin.  W przypadku terenów w Pawłowicach plan gwarantuje 
mieszkańcom między innymi ochronny pas zieleni o szer. 15 m i układ komunikacyjny 
odciążający ul. Nową, wzdłuż której znajdują się domki jednorodzinne. Poza tym 
przedsiębiorcy działający w SSE to firmy korzystające z najnowszych osiągnięć 
naukowych, w których proces produkcyjny odbywa się przy wykorzystaniu nowoczesnych 
technologii. Nie ma więc mowy o tym, żeby na terenie pawłowickiej strefy działały 
przedsiębiorstwa, których działalność będzie zagrażała środowisku i zdrowiu ludzi.  Strefa 
ekonomiczna to przede wszystkim  szansa na rozwój gminy. Nowe miejsca pracy dają 
mieszkańcom możliwość wyboru miejsca zatrudnienia.  Gmina nie może uzależniać 
swojego rozwoju od funkcjonowania jednego dużego zakładu jakim jest Kopalnia.  
Zadaniem samorządu jest stwarzanie warunków do rozwoju przedsiębiorczości,  
a przedsiębiorczość rozwija się na terenach uzbrojonych i dobrze skomunikowanych. 
Takie warunki spełniają tereny produkcyjne w Pawłowicach.  
Po tym wystąpieniu Przewodniczący Komisji Gospodarki i Mienia Komunalnego Kamil 
Wawrzyczek przedstawił opinie Komisji z dnia 16 kwietnia w sprawie projektu uchwały 
mieszkańców: 
- Komisja Gospodarki i Mienia Komunalnego – za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały głosował 1 radny, negatywnie zaopiniowało projekt uchwały 8 radnych, 
- Komisja Działalności Społecznej – za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 
głosowało 2 radnych, przeciw projektowi uchwały głosowało 4 radnych. 
Radny Grzegorz Cyrulik – zabierając głos powiedział, iż nie będzie się wypowiadał                     
na temat argumentów Przewodni9czącego i nie będzie komentował wypowiedzi na temat 
pisma do mieszkańców, jak to będzie bezpiecznie na Strefie. Następnie podał przykład 
pożaru na terenie KSSE w Lublińcu, gdzie nie była prowadzona gospodarka odpadami ale 
była nazwana jako gospodarka paliwem do cementowni. Dzisiaj znowu maj tam problem 
z mielonym szkłem i ładowaniem go na samochody. Zwrócił się do radnych, że głos                  
842 mieszkańców jest głosem ważnym  i nie można tego lekceważyć.  
A. Szaweł – pismo podpisały 842 osoby, część już wycofuje swoje poparcie, to nie jest 
cała gmina, cała gmina to 18 tyś. mieszkańców, którzy nas radnych kiedyś rozliczą z tego 
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cośmy dobrego zrobili. Każdy radny dba o to, żeby działać na rzecz mieszkańców 
w swoim sołectwie, każdy radny zagłosuje jak uważa. 
Następnie Przewodniczący udzielił głosu mieszkańcowi Pawłowic lllllllllllllllllllllllllllllllllllllllll, 
który w swej wypowiedzi nawiązał do listu, który otrzymał 1 kwietnia. Poprosił 
o wyjaśnienia, gdyż na pierwszym zebraniu w Centrum Kultury było mowa o 25,40 ha,
za swa i pół miesiąca była już mowa o 31 ha, chciałby wiedzieć jaką powierzchnię Strefa 
ma zajmować. Dalej spytał Przewodniczącego jakie to są wysokodochodowe, nowoczesne 
technologie, o których mówił w swym wystąpieniu. Powiedział, że w Mielcu znajduje się 
SSE , którą osobiście widział, na jej terenie jest najnowocześniejszy zakład produkujący 
płyty wiórowe, panuje tam smród od kleju, nie można tam wytrzymać 20 minut. Zakład 
budowano zgodnie ze wszystkimi wymaganymi przepisami. Następnie przytoczył Kopalnię 
Pniówek, którą też budowano zgodnie z przepisami i ustaleniami, a mamy dziś 
zdegradowane środowisko, wdychamy codziennie spaliny, bo Kopalnia zamieniła 
transport zbiorowy na indywidualny.  To co będzie na Strefie w momencie kiedy zakłady 
powstaną, może być jak mówi Przewodniczący, ale nikt nie zagwarantuje jak będzie 
za miesiąc, za rok, że będzie tak jak ma być. Dalej wypowiedział się na temat 
15 metrowego pasa zieleni. 
Przewodniczący w odpowiedzi stwierdził, że w Warszowicach na terenie KSSE robione są 
skrzydła do wiatraków i nikt nie narzeka, na co lllllllllllllllll  powiedział, że nikt tam nie 
pracuje dłużej niż 2 lata.  
Następnie Przewodniczący zwrócił się do Kierownika Ref. GPGM T. Zawadzkiego 
o przedstawienie informacji na temat wielkości obszaru zajmowanego pod SSE
w Pawłowicach. 
T. Zawadzki – wyjaśniając nieporozumienia, jakie się pojawiają w związku z rozbieżnymi 
powierzchniami SSE, przedstawił na mapie obszar objęty Strefą,  wymienił ulice 
ograniczające ten teren wraz z obwodnicą, linię kolejową, wymienił  znajdujące się tam 
zakłady: Autoland, GZK, teren pod PSZOK. Teren o pow. 31,3969 ha  to obszar, dla 
którego został opracowany miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, przyjęty 
uchwałą z września  2018 r.  Ponownie przedstawił go na mapie informując ponownie, 
że obszar zawiera tereny produkcyjne, obwodnicę i wymienione zakłady, drogi 
wewnętrzne. Następnie  przedstawił  zaznaczony obszar SSE o pow. 23, 20 ha,  z czego 
część terenów  objętych SSE nie może być zainwestowane, gdyż z tych 23,20 ha musi 
być wydzielona droga obsługująca tereny,  teren na poszerzenie ul. Mickiewicza,  teren 
pod PSZOK, a także teren który nie jest przeznaczony pod zabudowę na zachodzie tego 
obszaru. Terenu do zainwestowania na terenie SSE jest 20 ha i  33 ary,  Przewodniczący 
powtórzył, że do zainwestowania jest obszar 20 ha i 33 ary.  
Po przedstawionej informacji nawiązała się polemika pomiędzy Przewodniczącym 
a mieszkańcem Panem llllllllllllllllllllllllllllllllll  na temat przedstawionych powierzchni,  który 
spytał co z pozostałymi 10 ha. Przewodniczący ponownie informował, że są tereny już 
zagospodarowane.  
T. Zawadzki ponownie przedstawił: teren o pow. 31,3969 ha jest objęty mpzp, tereny 
objęte SSE to  23,2068 ha, tereny do zainwestowania to 20,33379 ha 
Pan lllllllllllllllllll zawnioskował, aby przedstawić mieszkańcom dokładny bilans, co ile 
zajmuje.  
Następnie lllllllllllllllllll poprosił o zabranie głosu i nawiązał do stwierdzenia wyrażonego     
w piśmie Urzędu Gminy do mieszkańców, iż specjalnie dla Strefy wybudowano 
obwodnicę, co jest nieprawdą, bo o obwodnicy była mowa  od dawna i chodziło o to, 
by na bardzo ważnym szklaku na drodze 933 od Raciborza do Oświęcimia nie wlec się 
po bardzo wąskich ulicach.  Dalej pytał, jak spośród 842 podpisów mieszkańcy skreślają 
swe poparcie z listy, pytał też jakie bardzo wysoko płatne miejsca pracy powstaną 
na strefie, kto tam będzie zatrudniony. 
Po tej wypowiedzi Wójt F. Dziendziel wyjaśnił wątpliwość, wielokrotnie powtarzaną przez 
członków Komitetu dot. brakujących 6 ha gruntu, że nie ma ani metra powierzchni w tym 
rejonie ani nikt z pracowników, jest to grunt Skarbu Państwa administrowany przez 
KOWR. Sumując powierzchnię Autolandu, Zakładu Komunalnego i obwodnicy Pawłowic, 
również lasku o pow. 1,5 ha  – po odjęciu tych terenów od ogólnej powierzchni wyjdzie 
dokładnie 20 ha i 30 arów.  
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Następnie radny Z. Dusza odniósł się do wypowiedzi llllllllllllllllllll w sprawie Kopalni 
stwierdzając, że mnóstwo ludzi żyje i egzystuje dzięki górnictwu. Uznał głos llllllllllllllllllll  
jako ważny – radni będą bardziej czujni i negatywne oddziaływanie Strefy będą 
niwelować.  
Radny J. Harazin – stwierdził, że sprawa się nie skończy, zwrócił się z pytaniem                     
do radnych, czy chcą tak sprawę zostawić czy „bić się” przez kolejne lata?  Nie było 
dialogu społecznego, można  zrobić krok w tył i wrócić do tematu.  
Nikt więcej nie zgłosił się do dyskusji.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie omawiany projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie wyłączenia z granic  Katowickiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej, Podstrefy Jastrzębsko – Żorskiej terenów zlokalizowanych                    
w sołectwie Pawłowice w gminie Pawłowice - za podjęciem uchwały głosowało                
2 radnych, przeciw podjęciu uchwały głosowało 11 radnych, wstrzymujących – 
2 radnych.  Projekt uchwały został odrzucony.   
Wynik głosowania jawnego stanowi zał. nr 20 do protokołu.  
Przewodniczący Rady zwrócił się do mieszkańców, by na piśmie określili co chcieliby mieć 
na tym terenie, gdyż jest to nie tylko sprawa mieszkańców Pawłowic ale mieszkańców 
gminy również. 
 
 
Ad. 14 
Przewodniczący A. Szaweł zgłosił swe zaniepokojenie sprawą przebudowy Przedszkola  
w Pawłowicach i Warszowicach tj. koniecznością  zabudowy windy, co podraża koszty , 
dodał, ze w Przedszkolu w Modrzewiowym Ogrodzie dozwolone są „schodołazy” 
Termin przebudowy na pewno nie będzie dotrzymany a rodzice się o to pytają, .  
Wójt – wyjaśnił, że na ostatnim etapie przygotowań do remontu zmieniło się stanowisko 
Powiatu w sprawie wind. Będą rozmowy z Parafią Ewangelicko – Augsburską w sprawie 
wynajęcia 3 sal  i tam zmieścimy dzieci, jedne oddział przedszkolny byłby w szkole.  
W Pawłowicach Przedszkole będzie wprowadzone do SP 1 i tam trzeba przystosować 
pomieszczenia. Oczekujemy wsparcia radnych powiatowych w załatwieniu sprawy, która 
w ostatnim momencie została zablokowana.  
Radny G. Cyrulik – nawiązał do określenia co chcą mieszkańcy na terenie strefy                          
i powiedział, że mieszkańcy nie chcą tam strefy. 
Dalej spytał jak wygląda w naszej gminie sklasyfikowanie uczniów klas maturalnych – 
Wójt odpowiedział, że dziś  nauczyciele wystawiają oceny, jutro ewentualnie w czwartek 
odbędzie się konferencja. 
Przewodniczący Rady A. Szaweł podziękował za życzenia świąteczne.  
 
 
Ad. 15 
Po zrealizowaniu porządku obrad -  Przewodniczący zamknął VII sesję Rady Gminy 
Pawłowice.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


